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Slovo má starostka

Vážení spoluobčania, Svrčinovčania

Mgr. Renáta Majchráková
starostka obce

Odvodnenie miestnych komunikácii 

a výmena okien a dverí na dome smútku

 začínam písať jarný príhovor a za oknami padá sneh ako 
pred Vianocami. Nič to však nemení na tom, že sa blíži 
Veľkonočné obdobie, ktoré mám najradšej. Príroda sa prebúdza 
a najväčšie kresťanské sviatky nám dodávajú nádej, ale aj čas na 
pokánie. Obdobie pandémie ľuďom na ruby prevrátilo životy. 
Verím však, že ich zmysly a chuť pomáhať neotupilo. Po 
mesiacoch nemožnosti stretávať sa, sme sa predsa len dočkali. 
Milé stretnutie a slávnostné otvorenie Požiarnej zbrojnice bolo 
verím generálkou. Cez víkend sme mali možnosť navštíviť 
Veľkonočnú výstavu v KD, kde svoje šikovné ručičky odprezen-
tovali naše žienky, ale aj dedkovia s upletenými korbáčmi. 
Obdivujem tvorivosť každého, kto ju v sebe objaví a vie sa s ňou 
podeliť. V spojitosti s kultúrnym domom chcem poďakovať za 
trpezlivosť nájomníkom, nakoľko rekonštrukcia strechy im troška 
komplikuje podnikanie. Počasie sa zariadiť nedá a verím, že 
firma, ktorá dielo realizuje práce dokončí v termíne a s čo najmen-
šími škodami. Po Veľkej noci začína realizácia projektu centra 
obce, na čo sa už veľmi teším nie len ja. Následne sa vybuduje aj 
voľná wifi4EUV vo vybraných lokalitách po celej obci. Tento 
projekt je financovaný z prostiedkov Európskej únie. V časti Zatky 
Praženkova, u Meščky, u Kubale, Závršie sa dokončujú odvod-
nenia, ktoré trápili obyvateľov ulíc a vytápali pozemky. Detské 
ihrisko v areáli je už postavené, treba už len doupraviť okolie. 
Vyobstaraná je aj firma, ktorá položí nový povrch na hokejbalové 
ihrisko. Firma TIPOS nám naň prispela čiastkou 5000 EUR. 
Prešiel nám aj projekt aj na rekonštrukciu muštárne, a úpravu 
priestorov pre spolky za 33 785,95 EUR . Verím, že to spolok 
záhradkárov namotivuje a opäť začne fungovať. Srdečne ďaku-
jem za doposiaľ vykonanú prácu predsedovi pánovi Krehlíkovi, 
ktorý spolok viedol dlhé obdobie a verím, že ostane jeho čestným 
predsedom a poradcom novému predsedovi. Teším sa, že sa po 
vzore telovýchovnej jednoty začínajú organizovať aj iní športovci 
- momentálne pingpongisti, ktorí zvažujú prihlásenie do súťaže. 
Čím viac bude v obci voľnočasových aktivít, tým menej bude 
mládež nečinne posedávať, ničiť obecný majetok a robiť nepo-
riadok. Za pomoc pri čistení verejných priestranstiev opätovne 
ďakujem chalanom a dobrovoľníkom z OZ za krajšie Kysuce. 
Vážim si a oceňujem každý nápad, či priloženie ruky k dielu. 
Verím, že sa nám vydarí aj tohtoročný Deň zeme, ktorý bude 

celoobecný vo štvrtok 21 apríla. Srdečne ďakujem Mirkovi 
Jarábkovi za výrobu sedenia - lavičiek na Závrši pri kríži. Nedávno 
našu obec navštívil štátny tajomník ministra dopravy, a spolu so 
ŽSR slávnostne podpísali zmluvu na modernizáciu Bohumínskej 
trate v našom katastri. V lete tak začne opäť stavebný ruch. Mnohí 
sa pýtate na výstavbu ekoduktu. Vzhľadom na túto investíciu si 
prišli odborníci Jaspers z Európskej únie a zástupcovia ministers-
tva dopravy a NDS pozrieť nehnuteľnosť a miesto, kde má byť 
postavený tento ekodukt. Tlmočila som im, že v tejto záležitosti sa 
nič nezmenilo a obec nevlastní nič vhodné na presťahovanie, či 
vybudovanie objektu pre Rómsku komunitu. Požiadala som ich 
opätovne o súčinnosť. Spoločne s poslancami plánujeme verejné 
stretnutie s občanmi, kde po dvoch rokoch je určite veľa otázok 
a námetov na zlepšenie práce. Vypočutie druhej strany je veľmi 
dôležité, bez nej sa nedá napredovať. Cez letné prázdniny 
dostanú darček naše deti v podobe nového parku v areáli školy. 
Tento priestor chceme konečne zabezpečiť tak, aby motorové 
vozidlá nevchádzali na školský dvor a neohrozovali deti. Tiež 
vybudujeme posiedku pre rodičov, ktorí na svoje ratolesti čakajú 
po vyučovaní. Najhlavnejšia však bude výsadba zelene. Na liste 
vlastníctva máme už aj časť vykúpených pozemkov pod nový 
cintorín. Môžeme tak začať vybavovať stavebné povolenie 
a pozemok ohradiť. Viem, že niektoré veci, či projekty až po ich 
realizáciu nám trvali veľmi dlho. Ďakujem vám za vašu trpezlivosť, 
spoluprácu, nápady a nezištnú pomoc. Tento rok začal ťažko. 
Neskončená pandémia, vojna na Ukrajine, choroby, sociálna 
chudoba... želám nám, aby sa nás čo najmenej dotkli. Chcem 
veriť, že pravda a dobro vždy zvíťazí. Nesmieme sa nechať od-
radiť neúspechom, klamstvom, či podrazom. Musíme kráčať 
v pred, nepozerať naspäť. Veď aj Matka Tereza povedala: „Všetko 
robte tak, ako najlepšie viete, ostatné prenechajte Bohu.“  
 Milí Svrčinovčania zo srdca vám prajem požehnané, 
milostiplné Veľkonočné sviatky prežité v kruhu najbližších. 
Zmŕtvychvstalý Kristus nech nás naplní svojím pokojom, radosťou 
a láskou.
 

    

Investičné akcie
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Z obecného zastupiteľstva

-

Dňa 15. decembra 2021 sa konalo riadne 
zasadnutie obecného zastupiteľstva, 
z ktorého vyberáme:

Poslanci Obecného zastupiteľstva:

vzali na vedomie správu HKO o plnení uznesení z predchá-
dzajúceho zasadnutia OZ
schválili plán kontrol HKO na I. polrok 2022 
schválili predložené úpravy rozpočtov obce, OPS, ZŠ, ŠKD, ŠJ 
a MŠ
schválili navýšenie príspevku OPS v roku 2021 o sumu €  
5 000,--
vzali na vedomie odborné stanovisko HKO k viacročnému 
návrhu rozpočtu obce na roky 2022 – 2024 a k návrhu rozpočtu 
obce na rok 2022
schválili predložený návrh rozpočtu obce ZŠ Svrčinovec na rok 
2022
schválili príspevok ŠKD na rok 2022 vo výške €  34 301 
a príspevok ŠJ vo výške €  43 219,--
schválili príspevok MŠ na rok 2022 vo výške € 215 895,--
schválili príspevok SZUŠ na rok 2022 vo výške €  160 719,--
schválili príspevok OPS na rok 2022 vo výške €  230 000,--
schválili rozpočet obce na rok 2022 a vzali na vedomie 
viacročný rozpočet obce na roky 2022 – 2024
schválili harmonogram zasadnutí OZ a OR na rok 2022
vzali na vedomie správy o činnosti jednotlivých komisií pri OZ za 
rok 2021
schválili pridelenie voľného nájomné bytu v BD „B“ Rudolfovi 
Gužíkovi a Simone Jarošovej od 01.01.2022 do 31.12.2024
schválili prenájom parkovacích miest pri BD nájomníkom – 
Martin Krkoška, Veronika Strýčková, Katarína Haceková, Richard 
Sirota, Ing. Ľubomír Behúň, Magdaléna Škorvánková, Mgr. Ján 
Pohančeník a manž. Katarína, Ján Urbánek a manž. Žaneta, 
Jozef Jurišta a Darina Lašová, Juliána Štrbová, Ján Tomko 
a manž. Jana, Miloš Zátek a manž. Marcela, Jaroslava Štefanská
schválili prenájom pozemkov nájomcovi NDS, a.s. Bratislava 
z dôvodu osobitného zreteľa – verejný záujem na stavbu „D3 
Zelený most Svrčinovec – Ekodukt nad cestou I/11“
schválili prenájom nehnuteľného majetku v AB 200 /garáž/ 
Antonovi Tomaščinovi z dôvodu osobitného zreteľa – parkovanie 
osobného motorového vozidla, nakoľko ako veliteľ DHZ sa musí 
v krátkom čase dostať do PZ k zásahu
poverili starostku obce konečnou úpravou rozpočtu obce a jej 
príspevkových a rozpočtových organizácií v roku 2021
nesúhlasili s odpredajom obecného pozemku /parcela C-KN 
1140/58/ žiadateľovi Rudolfovi Cyprichovi
schválili vypovedanie Zmluvy o spolupráci v MAD vykonávanej 
autobusmi na linke 502107 zo dňa 25.05.2007 medzi Obcou 
Svrčinovec a Mestom Čadca a zároveň poverili starostu obce 
podpisom zmluvy s SAD, a.s. Žilina na vykonávanie spojov nad 
rámec financií z obecného rozpočtu na linke 502107 na rok 2022
schválili zámer prenajať obecný pozemok firme Packeta 
Slovakia, s.r.o. Bratislava za účelom umiestnenia balíkomatu 
z dôvodu osobitného zreteľa – obec má záujem podporiť službu 
pre občanov zriadením balíkomatu, ktorý by bol prístupný 24 
hodín 7 dní v týždni. 
schválili zvýšenie úväzku HKO z 0,2 na 0,3 s platnosťou od 
01.01.2022

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

Poslanci Obecného zastupiteľstva:

vzali na vedomie správu HKO o plnení uznesení z predchá-
dzajúcich zasadnutí OZ
vzali na vedomie správu HKO o vykonaných kontrolách od 
poslednej podanej správy
vzali na vedomie správu HKO o kontrolnej činnosti za rok 2021
schválili doplnenie plánu kontrol HKO na I. polrok 2022 z dôvodu 
zvýšenia úväzku
schválili úpravu príspevku SZUŠ na rok 2022 vo výške €  169 
280,--
schválili úpravu príspevku MŠ na rok 2022 vo výške €  229 033,--
schválili navýšenie príspevku MŠ v roku 2022 o sumu €  8 951,-- 
na úhradu nedoplatku plynu za rok 2021 a na vyplatenie odmien 
v zmysle Kolektívnej zmluvy vyššieho stupňa. Zároveň schválili 
presun finančných prostriedkov z rozpočtu obce na toto navýše-
nie z položky „rekonštrukcia obecného rozhlasu“.
schválili úpravu príspevku ŠKD na rok 2022 vo výške €  29 610,-- 
a ŠJ vo výške € 43 882,-- schválili predložený návrh úpravy 
rozpočtu ZŠ na rok 2022
schválili navýšenie príspevku ŠKD v roku 2022 o sumu €  959,-- 
a ŠKD o sumu € 2 397,-- na vyplatenie odmien v zmysle Ko-
lektívnej zmluvy vyššieho stupňa. Zároveň schválili presun 
finančných prostriedkov z rozpočtu obce na toto navýšenie 
z položky „údržba prevádzkových priestorov“.
súhlasili v zmysle Zásad hospodárenia s majetkom obce so 
zakúpením Interaktívneho displaya v hodnote €  1 626,-- pre ZŠ 
Svrčinovec
schválili v zmysle Dodatku č. 1 k VZN č. 4/2015 prenájom 
telocvične na športové účely žiadateľom – Dominik Poláček 
/futbal/, Marián Kubišta /nohejbal, stolný tenis/, Tomáš Dej 
/florbal/
schválili od 01.05.2022 výmenu nájomných bytov žiadateľom 
Elene Horváthove a Jozefovi Jurištovi
schválili poskytnutie dotácie z rozpočtu obce na rok 2022 
v zmysle VZN č. 5/2015, a to:
TJ Beskyd Svrčinovec - €  8 000,--
Folklórna skupina Svrčinka Svrčinovec - €  2 000,--      
Turistický oddiel Svrčinovec - €  800,--

Dňa 23. februára 2022 sa konalo riadne 
zasadnutie obecného zastupiteľstva, 
z ktorého vyberáme:

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
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Dňa 27. januára 2022 sa konalo zasadnutie 
obecného zastupiteľstva, z ktorého 
vyberáme:

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Poslanci Obecného zastupiteľstva:

schválili Zmluvu o poskytovaní poradenských služieb medzi 
Obcou Svrčinovec a EUFC /Euro Finance Consulting/ SK, s.r.o. 
Bratislava a zároveň poverili starostku obce podpisom tejto 

zmluvy. Predmetom zmluvy je poradenská služba Project, 
Implementation pre žiadosť o poskytnutie nenávratného fi-
nančného príspevku pre projekt „Regenerácia vnútroblokov 
v obci Svrčinovec“. Tieto vnútrobloky sú naplánované pri BD 
U Hlaváča.
schválili prenájom obecného pozemku firme Packeta Slovakia, 
s.r.o. Bratislava za účelom umiestnenia balíkomatu z dôvodu 
osobitného zreteľa – obec má záujem podporiť službu pre 
občanov zriadením balíkomatu, ktorý by bol prístupný 24 hodín 7 
dní v týždni na dobu neurčitú. Výška nájomného je stanovená na 
€ 1,--/kalendárny rok. Umiestnený by mal byť v priestoroch pri 
pošte.
schválili Zmluvu o poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy 
a prevádzku uzavretou medzi Obcou Svrčinovec a 3angel Žilina 
a zároveň poverili starostku obce podpisom tejto zmluvy. 
Predmetom zmluvy je dohoda zmluvných strán o poskytnutí 
finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku pre SZUŠ Svrči-
novec 336 v zriaďovateľskej pôsobnosti Obce Svrčinovec, a to na 
dobu určitú do 31.12.2022.
schválili použitie časti finančných prostriedkov od NDS, a.s., 
ktoré obec dostala ako náhradu za výrub drevín z výstavby 
„Diaľnice D3 Čadca, Bukov – Svrčinovec“, a to na realizáciu 
výsadby zelene v areáli základnej školy vo výške €  70 000,-- bez 
DPH.
poverili starostku obce jednaním ohľadom možnosti odkúpenia 
pozemkov pri Šlahorovom potoku

-

-
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Z obecného zastupiteľstva

Slovenský červený kríž Svrčinovec - € 700,--    
Slovenský zväz drobnochovateľov Svrčinovec - €  700,-- 
OZ za krajšie Kysuce Svrčinovec - €  400,- 
ZO Jednoty dôchodcov na Slovensku Svrčinovec - €  300,--   
schválili navýšenie dotácie pre DHZ Svrčinovec na rok 2022 
o sumu € 9 000,-- na zakúpenie osobného motorového vozidla + 
príspevok na 100. výročie založenia DHZ. Zároveň schválili 
presun finančných prostriedkov z rozpočtu obce na toto navý-
šenie z položky „poplatky – notárske, súdne“.
schválili úpravu rozpočtu obce v roku 2022
schválili prenájom parkovacích miest nájomníkom BD Anne 
Cyprichovej a Rudolfovi Gužíkovi
nesúhlasili s odpredajom obecného pozemku /parcela C-KN 
1140/58/ žiadateľovi Jozefovi Časnochovi
schválili v zmysle § 2 ods. 2 Zákona č. 253/1994 Z.z. o právnom 
postavení a platových pomeroch starostov obcí a primátorov 
miest, vyplatenie náhrady platu za nevyčerpanú dovolenku /20,5 
dňa/ za rok 2020 starostke obce

schválili:
A/ predloženie žiadosti o NFP za účelom realizácie projektu 
„Regenerácia vnútroblokov v obci Svrčinovec“ realizovaného 
v rámci výzvy IROP-PO7-SC73-2021-87, ktorého ciele sú v súla-
de s platným územným plánom obce a platným programom roz-
voja obce, 
B/ zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami 
poskytnutia pomoci,
C/ zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie 
realizovaného projektu vo výške € 7 666,89
D/ zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených vý-
davkov z rozpočtu obce

-

-

-

-

-

-
Zápisnice zo zasadnutí, ako aj prijaté uznesenia a VZN 
nájdete na webovej stránke obce: www.svrcinovec.sk 

Zo zápisníc OZ vybrala: Dana Hajnošová

Aktuálne z obce

Zopár čísiel z obecného úradu za rok 2021

Matričný úrad:
Narodené deti:   
Zomrelých občanov:   
Prihlásených obyvateľov:  
Odhlásených obyvateľov:  
Celkový počet obyvateľov k 31.12.2021: 

V roku 2021 vydala Obec Svrčinovec 
nasledovné povolenia:
Stavebný úrad:
Stavebné povolenia:       
Kolaudačné rozhodnutia:       
Územné rozhodnutia:        
Rozhodnutia o odstránení stavby:     
Ohlásenie drobnej stavby        
Ochrana prírody a krajiny:
Povolenie výrubu drevín:       
Vydané rybárske lístky:       
Pozemné komunikácie:
Povolenia na zvláštne užívanie MK:     
Povolenia na vjazdy:       
Určenie dočasného dopr. značenia:     
Určenie trvalého dopr. značenia:          

......................................... 28 (z toho 15 chlapcov a 13 dievčat)
......................................... 53 (z toho 31 mužov a 22 žien)

.............................................................................. 52

.............................................................................. 38
.............................................. 3 333

...................................................................................... 16
18 (z toho 10 rodinné domy, 1 bytový dom a 7 rôzne)

....................................................................................... 4
................................................................... 2

.............................................................................. 19

................................................................................. 3
.................................................................................. 43

............................................................. 14
........................................................................................ 4

................................................................ 6
..................................................................... 2

OBECNÝ KALENDÁR 
NA ROK 2022

Občania, ktorí si ešte neprevzali 
obecný kalendár na rok 2022, 
si ho môžu stále prevziať 
v stránkové dni na obecnom 
úrade.

Kalendár obsahuje dôležité 
termíny, ako napr. zvozy 
separovaného odpadu, TKO, 
zbery veľkoobjemového odpadu, 
elektroodpadu, papiera a pod. 

Obohatený je 
amatérskymi 
fotografiami 
našich 
občanov.

Obecná knižnica

S radosťou by sme chceli informovať našich spoluobčanov, 
že sme sa ako Obecný úrad Svrčinovec zapojili do projektu 
o finančný príspevok z Fondu podpory umenia pre našu 
knižnicu a získali sme čiastku 2000 EUR. 

Tieto peniaze budú použité na nákup vybavenia Obecnej 
knižnice, ako napríklad regály, detské regály, stôl pre používanie 
verejného internetu, ako aj zriadenie malého detského kútika, pre 
našich najmenších čitateľov. 

Knižnicu máme v pláne kompletne zrekonštruovať a zmoder-
nizovať do konca tohto roka a následne sprístupniť verejnosti. 
Veríme, že vynovené priestory prilákajú nielen našich stálych, ale 
aj nových čitateľov.

Mgr. Zemaníková
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Aktuálne z obce

Prvý Svrčinovčan v roku 2022

 Prvým Svrčinovčanom v roku 2022 sa stal 
malý Samuel Cyprich od Hlaváča. Narodil sa 
02. januára v nemocnici v Čadci mamičke 
Simone a oteckovi Michalovi. Starostka obce 
popriala rodinke, aby Samko priniesol do ich 
rodiny veľa lásky, smiechu a nehy, aby s ním 
prežívali veľa radostí a šťastných chvíľ. Nech je 
malý Samko zdravý a rastie ako z vody! 

Spoločné 
koledovanie goralov 
Slovensku a Európe

Pri príležitosti zápisu 
Goralskej kultúry na Zoznam 
nehmotného kultúrneho 
dedičstva Slovenska sa aj 
naša obec zapojila do aktivity 
„Spoločné koledovanie 
goralov Slovensku a Európe“, 
ktoré sa konalo na sviatok 
Troch Kráľov 06.01.2022 
o 12.05 hod. v altánku pri 
farskom kostole.

V úvode starostka obce 
Mgr. Renáta Majchráková 
prečítala Deklaráciu 
a nasledovalo zopár piesní 
našej Folklórnej skupiny 

Zimné športy v našej obci

 Zimné radovánky sme si mohli tento rok užiť aspoň na pár dní, 
kedy sa nám v januári podarilo, za pomoci dobrovoľných hasičov, 
urobiť kĺzisko na hokejbalovom ihrisku. Na plochu tak mohli vykor-
čuľovať nadšenci korčuľovania, či ľadového hokeja.
     Pre priaznivcom bežeckého lyžovania zase dostatok snehu 
umožnil v našej obci zriadiť pre bežkárov tri lyžiarske stopy, ktoré 
mohli občania využívať. Lyžiarske stopy boli vytvorené na ihrisku, 
nad kostolom, v lesíku U Katraka a na Závrší.
     

Fašiangy 2022

 Keďže pretrvávajúca pandemická situácia a s ňou spojené 
obmedzenia nám už nejaký čas nedovoľujú oslavovať tradície tak, 
ako by sme chceli, rozhodli sme sa tento rok usporiadať na 
fašiangy fašiangový sprievod. Oslovili sme naše speváčky z FSk 
Svrčinka a našich dobrovoľných hasičov, či by sa nechceli 
zúčastniť a kultúrne spestriť tento program. Ochotne do toho šli 
a my sme boli radi, že tak môžeme pre našich občanov zorga-
nizovať aspoň niečo, čo by nenarúšalo v tom čase pretrvávajúce 
opatrenia. Napriek tomu, že sa vonku ,,čerti ženili“, prišla hŕstka 
ľudí v krásnych maskách, a tak sme sa prešli smerom od OÚ k po-
žiarnej zbrojnici a späť v sprievode s hasičským autom a veselým 
spevom našich speváčok. Pevne veríme, že fašiangy v ďalšom 
roku budú už také, ako sme boli zvyknutí pred pandémiou a že sa 
spolu zabavíme, niečo zjeme a vypijeme si na zdravie nás 
všekých.

Mgr. Zemaníková



Aktuálne z obce
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Práve prebieha rekonštrukcia strechy budovy Ab200...

Muštáreň

Čoskoro sa začne rekonštrukcia priestorov pre záhradkárov 
v budove AB 200, kde sa už veľmi výrazne podpísal zub času. 
V pláne je taktiež rekonštrukcia schodiska a chodby.



Aktuálne z obce

Služby Z-BOXu už aj v našej obci

Z-BOX predstavuje doručovanie 21. storočia a cestu, ako si 
vyzdvihnúť zásielku rýchlo, bez čakania a bezkontaktne. Ľuďom 
skrátka zjednodušujú život. Už nemusia doma čakať ako na 
ihlách, až im zavolá kuriér alebo stáť pol hodiny v rade na výdaj 
balíka. Svoju objednávku z e-shopu si môžu vyzdvihnúť 
kedykoľvek im to vyhovuje, dokonca aj v noci. Z-BOXy totiž 
fungujú 24 hodín denne 7 dní v týždni. Z-BOX je služba dostupná, 
jednoduchá a rýchla pre každého. 
     Využitie služby je pritom úplne jednoduché. Akonáhle vodič 
doručí zásielku do Z-BOXu, obdrží zákazník informačný e-mail, 
SMS správu a notifikáciu do aplikácie Packeta. V tejto chvíli je 
možné si zásielku vyzdvihnúť. Na obsluhu stačí mať na smartfóne 
nainštalovanú aplikáciu Packeta a zapnutý bluetooth. Pri 

Trať z Čadce do Českej republiky čaká 
modernizácia

     V pondelok 28. marca 2022 sa stretli v zasadačke Obecného 
úradu vo Svrčinovci zástupcovia Železníc SR a Ministerstva 
dopravy a výstavby SR, kde podpísali zmluvu s úspešným 
uchádzačom verejného obstarávania na projekt „Modernizácia 
koridoru, štátna hranica ČR/SR – Čadca – Krásno nad Kysucou 
(mimo), železničná trať, 3. etapa.“ 
Zástupcovia za ŽSR: 
Jozef Veselka – námestník generálneho riaditeľa ŽSR pre rozvoj 
a informatiku
Štefan Sedláček – riaditeľ odboru investorského ŽSR
Ria F. Achbergerová – hovorkyňa
Zástupcovia za MDaV:
Jaroslav Kmeť – štátny tajomník dopravy a výstavby
Jozef Mozol – poradca ministra dopravy a výstavby pre región 
Kysuce
     Jedná sa o modernizáciu 4,9 kilometrovej trate na Kysuciach, 
vďaka ktorej budú môcť vlaky jazdiť medzi Čadcou a Českou 
republikou aj 120 km/h namiesto súčasných 80 km/h. Popri trati 
sa vybudujú aj protihlukové steny, aby železnica miestnych 
obyvateľov rušila čo najmenej. Zároveň sa premiestni a obnoví 
jediná zastávka na trati – zastávka Svrčinovec. Pre cestujúcich 
pribudnú nové nástupištia, prístrešky pre cestujúcich, osvetlenie 
a informačné prvky. Termín ukončenia stavebných prác 
a uvedenia do prevádzky je do 25 mesiacov od odovzdania 
prvého staveniska.

Dana Hajnošová
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príchode k Z-BOXu sa aplikácia pomocou 
bluetooth sama automaticky spáruje a otvo-
rí schránku s danou zásielkou. Cena za 
doručenie do Z-BOXu je pritom rovnaká, 
ako pre doručenie na výdajné miesto.
     Takýto box nájdete od leta už aj v našej 
obci. Po rekonštrukcii strechy na budove AB 
200, bude umiestnený na verejnom prie-
stranstve pri pošte. Toto miesto z hľadiska 
polohy najviac spĺňalo kritériá na umiestne-
nie takéhoto zariadenia.

V januári 2022 sa dožila krásneho ži-
votného jubilea 90 rokov p. Emília 
Strýčková od Berka. S kytičkou kvetov 
a prianím všetkého dobrého, hlavne veľa 
zdravíčka, jej prišla zablahoželať sta-
rostka obce. 

V mesiaci marec 2022 sa dožila krásneho 
životného jubilea naša spoluobčianka 
p. Agnesa Mariňáková zo Závršia. K jej 
krásnemu sviatku jej prišla starostka obce 
Mgr. Renáta Majchráková popriať veľa 
zdravíčka, pokoja a božieho požehnania.
    

80 – ročná jubilantka

Začiatkom januára 2022 sa dožila krás-
neho životného jubilea 80 rokov p. Irena 
Fričová od Kubale. Zablahoželať jej 
prišla starostka obce, ktorá jej popriala do 
ďalších rokov hlavne pevné zdravie, 
rodinnú pohodu a dobrú náladu.
     Mgr. Irena Fričová dlhé roky pracovala 
ako učiteľka na Základnej škole Svrči-
novec. Taktiež dlhé roky pracovala ako 
predsedkyňa Klubu dôchodcov v obci 
/momentálne je aktívna v klube už len ako 
členka/. V roku 2012 jej bola udelená 
Cena starostu obce za celoživotné dielo 
v oblasti školstva a výchovy detí v obci.

90 – ročné jubilantky

    V marci sa dožila 90 rokov aj p. Verona 
Jarabicová od Kubale. Zablahoželať jej 
prišli starostka obce s pani matrikárkou. 
Popriali jej hlavne pevné zdravie, božie 
požehnanie a radosť v kruhu svojej rodiny. 



Aktuálne z obce

 Pri príležitosti Dňa učiteľov, navštívila starostka obce Mgr. 
Renáta Majchráková materskú školu, kde všetkým učiteľkám 
odovzdala kvetinku a zároveň im popriala veľa energie a chuti do 
ďalšej práce. Aspoň na chvíľu medzi sebou prehodili zopár viet. 
Starostka skonštatovala, že byť učiteľom v dnešnej dobe je 
nielen náročné povolanie, ale aj poslanie, ktoré vyžaduje veľa 
energie a chute motivovať a vzdelávať naše deti. Túto prácu nie 
je možné robiť bez lásky. Poďakovala aj všetkým učiteľom, ktorí 
v našej obci vychovávali alebo vychovávajú ďalšiu generáciu 
múdrych a vzdelaných detí a mladých ľudí.
 Kvetinku našim pedagógom zo základnej školy odovzdala 
starostka obce na spoločnom stretnutí pedagógov v Krásne nad 

Deň učiteľov

Kysucou, ktorého súčasťou bolo aj oceňovanie učiteľov za ich 
prácu. Tento rok bola ocenená Mgr. Martina Kullová a Ing. Renáta 
Šplháková. Po prevzatí ocenenia sa obe podpísali do pamätnej 
knihy obce a nasledoval pre všetkých zúčastnených pedagógov 
kultúrny program, v ktorom vystúpil Tomáš Bezdeda.
 Starostka obce Mgr. Renáta Majchráková si váži prácu 
učiteľov a myslí si, že je pekné verejne im poďakovať, a preto sa 
rozhodla z rozpočtu obce – účtu starostky finančne prispieť na 
kultúrny program pri príležitosti Dňa učiteľov.

Dana Hajnošová
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 Naša obec v spolupráci so Spišskou diecéznou 
charitou vyhlásila prvý marcový týždeň potravinovú 
a materiálnu zbierku pre utečencov z Ukrajiny. Zbierali 
sa hlavne trvanlivé potraviny, drogéria, lieky a deky, príp. 
spacáky. Tie následne p. starostka odovzdala Spišskej 
diecéznej charite a ďalej budú distribuované rodinám, 
ktoré opustili svoje domovy pre vojenský konflikt na 
Ukrajine.

 Ďakujeme všetkým občanom našej obce, ktorí sa 
do tejto zbierky zapojili!
 

ZBIERKA PRE UTEČENCOV 
Z UKRAJINY

ZÁSTUPCOVIA JASPERS NAVŠTÍVILI 
AJ NAŠU OBEC

 V stredu 30.03.2022 na stretli na obecnom úrade zástupcovia 
JASPERS – poradný orgán Európskej komisie pre viaceré 
pripravované a prebiehajúce stavby týkajúce sa diaľnice, 
železnice a ciest 1. triedy. Výstavba Ekoduktu v našej obci patrí 
medzi ne tiež.
 Komisia sa zhodla, že výstavba D3 je nevyhnutnosťou. 
Dôležité však je, aby prípravné procesy prebiehali v súlade 
s európskou legislatívou. 
 Starostka obce Mgr. Renáta Majchráková v zastúpení obce 
tlmočila komisii požiadavky na súčinnosť v problematike 
presťahovania Rómskej komunity v súvislosťou s výstavou 
Ekoduktu v našej obci.

 



Aktuálne z obce

Pre mamičky a tých najmenších 
máme príjemnú správu. Na mul-
tifunkčnom ihrisku nám vyrástla 
zostava pre deti, kde budú môcť 
tráviť svoj voľný čas. Ešte do-
končiť pár detailov, dopadovú 
plochu a zábava môže začať.      

Detské ihrisko
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 Poslednou dobou stále zaznamenáva-
me, ako niekoľko jednotlivcov a dobrovoľní-
kov zbiera odpadky v našej obci... Ich činnosť 
je obdivuhodná, nakoľko dobrovoľníci to ro-
bia na úkor svojho voľného času. Čo je však 
poľutovaniahodné, je fakt, že stále majú čo 
zbierať a práve tu by sme chceli osloviť 
všetkých našich spoluobčanov. Je smutné, 
že týždeň, čo týždeň naše dve zamestnan-
kyne zbierajú odpadky po celej obci, denne 
sa vyzbierajú vrecia, nie tašky. Asi netreba 
vysvetľovať, že Svrčinovec je dosť veľký na 
dvoch-troch ľudí, ktorí majú úväzok na 4 
hodiny denne, aby stíhali zbierať to, čo 
ostatní bezohľadne hádžu okolo seba. Ak si 
niekto povie, že treba zamestnať viac ľudí 
a bol by problém vyriešený, znie to možno 
logicky, no koho? Nie je veľa ľudí, ktorí sú 
ochotní za skromný plat zbierať odpad po 
iných. 

My a naša obec

 V prvom rade by sme chceli apelovať na 
rodičov, aby svoje deti viedli k láske k prírode. 
Oni tu ostanú po nás, od nich záleží, ako to tu 
bude vyzerať o niekoľko rokov... Aby sme 
podľa odpadkov v priekopách nemuseli 
konštatovať, že dnes mali deti k obedu džús, 
keks, pomaranč...Je potrebné im vštepovať, 
že príroda je tu pre nás a keď sa my 
nebudeme k nej správať láskavo, nebude ani 
ona štedrá k nám. A samozrejme sa to netýka 
iba detí, aj dospelí by si mali uvedomiť, ako 
vyzerajú na zemi lístky od autobusu, ohorky 
a krabičky z cigariet, sáčky, plechovky a pod. 
Práve dospelí idú príkladom svojim deťom. 
Naozaj sa nám páči, keď naša obec vyzerá 
ako smetisko? Je ťažké vyhodiť obal, sáčok 
alebo plechovku z piva do koša? 
 Skúsme teda spoločne nabádať ľudí 
a deti okolo seba k poriadku a uvedomiť si, že 
príroda je v správe nás všetkých, nie 
jedincov alebo zamestnancov.

 „Nepýtaj sa, čo môže urobiť tvoja Zem 
pre teba. Pýtaj sa čo môžeš urobiť ty pre 
svoju Zem.“

 Touto cestou by sme vás všetkých radi 
vyzvali a pozvali zúčastniť sa aktívne Dňa 
Zeme, ktorý sa uskutoční vo štvrtok 
21.04.2022. 

Mgr. Zemaníková

Pre výpočet úrovne vytriedenia komunálneho odpadu pre príslušný kalendárny rok sa 
uplatňuje vzorec v prílohe č. 2 zákona 329/2018 Z.z. o Enviromentálnom fonde 
a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov:

ÚVKO = 
m zložka1 + m zložka 2 + až m zložka 10 

mKO 
x 100(%) 

m zložka : 714 898 kg

m KO : 1 439 798 kg

ÚV KO : 49,65%

ÚV KO je hodnota vytriedenia komunálneho odpadu za predchádzajúci kalendárny rok 
vyjadrená v %. Výsledok sa zaokrúhľuje na 2 desatine miesta.

je hmotnosť v kilogramoch vytriedenej zložky komunálneho odpadu vyzbieranej v obci 
v predchádzajúcom kalendárnom roku v rámci triedeného zberu komunálnych odpadov 
zavedeného obcou v súlade s údajmi, ktoré obec ohlasuje podľa §14 ods.1 písm. g) 
zákona č. 79/2015 Z.z. o odpadoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 
neskorších predpisov (ďalej len zákon o odpadoch), hmotnosť zložky komunálneho 
odpadu sa vyjadruje v kilogramoch. Zoznam vytriediteľných zložiek, ktoré je možné 
započítať do množstva vytriedeného komunálneho odpadu je uvedený v prílohe č. 1 
Zákona.

m zložka 

m KO je hmotnosť komunálneho odpadu vzniknutého v obci za predchádzajúci kalendárny rok 
v súlade s údajmi, ktoré obec nahlasuje podľa §14 ods.1 písm. g) zákona o odpadoch, 
hmotnosť sa vyjadruje v kilogramoch.
 

ÚROVEŇ VYTREDENIA KOMUNÁLNEHO ODPADU V OBCI 
SVRČINOVEC ZA ROK 2021



Aktuálne z obce

Základné výsledky zo Sčítania obyvateľov, domov 
a bytov k 01.01.2021 za Obec Svrčinovec
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Počet obyvateľov:
3370 obyvateľov, z toho 1692 mužov (50,21%) a 1678 žien 
(49,79%)

Podľa vekových skupín:
491 obyvateľov (14,57%) 0-14 rokov
2386 obyvateľov (70,80%) 15-64 rokov
493 obyvateľov (14,63%) 65 a viac rokov

Štátna príslušnosť:
3349 obyvateľov (99,38%) so štátnou príslušnosťou SR
18 obyvateľov (0,53%) cudzinci
3 obyvatelia (0,09%) nezistené

Rodinný stav:
1584 obyvateľov (47%) je slobodných
1302 obyvateľov (38,64%) je ženatých/vydatých
218 obyvateľov (6,47%) je rozvedených
264 obyvateľov (7,83%) je vdovcom/vdovou
2 obyvatelia (0,06%) nezistené

Vzdelanie:
332 obyvateľov (9,85%) bez ukončenia vzdelania - osoby vo 
veku 0-14 rokov
649 obyvateľov (19,26%) základné vzdelanie
1005 obyvateľov (29,82%) stredné odborné(učňovské) 
vzdelanie (bez maturity)
841 obyvateľov (24,96%) úplné stredné (s maturitou)
149 obyvateľov (4,42%) vyššie odborné vzdelanie

332 obyvateľov (9,85%) vysokoškolské vzdelanie
52 obyvateľov (1,54%) nezistené
10 obyvateľov (0,3%) bez školského vzdelania – osoby vo veku 
15 rokov a viac

Náboženské vyznanie:
222 obyvateľov (6,59%) bez náboženského vyznania
3031 obyvateľov (89,94%) Rímskokatolícka cirkev v SR
10 obyvateľov (0,3%) Evanjelická cirkev
13 obyvateľov (0,39%) Gréckokatolícka cirkev
1 obyvateľ (0,03%) Reformovaná kresťanská cirkev na 
Slovensku
6 obyvateľov (0,18%) Náboženská spoločnosť Jehovovi 
svedkovia v SR
20 obyvateľov (0,59%) Kresťanské zbory na Slovensku
7 obyvateľov (0,21%) Apoštolská cirkev na Slovensku
1 obyvateľ (0,03%) Cirkev adventistov siedmeho dňa
1 obyvateľ (0,03%) Židovská obec na Slovensku
2 obyvatelia (0,06%) budhizmus
1 obyvateľ (0,03%) ostatné a nepresne určené kresťanské cirkvi
1 obyvateľ (0,03 %) pohanstvo a prírodné duchovno
5 obyvateľov (0,15%) ad hoc hnutia
5 obyvateľov (0,15%) iné
44 obyvateľov (1,31%) nezistené

Toto je iba časť výsledkov. Bližšie informácie nájdete na 
www.scitanie.sk    

Farský úrad Svrčinovec

Pondelok Veľkého týždňa

Utorok Veľkého týždňa

Streda Veľkého týždňa

Zelený Štvrtok

Veľký piatok

Biela sobota

Veľkonočná dedeľa Pánovho 
zmŕtvychvstania 

Veľkonočný pondelok

6:45

6:45

18:00 (17:00 - spoveď)

18:30 (17:00 - Závršie)

10:00 - Krížová cesta

15:00 - Obrady Veľkého piatku
(Celonočná poklona, 23:00 - Bdenie s Ježišom)

9:00 - Ranné chvály a začiatok poklony

(10:00 - 11:00 - poklona Závršie)

19:30 - Vigília

7:30, 11:00 (9:30 - Závršie)

7:30, 11:00 (9:30 - Závršie)

Obrady Veľkého týždňa 2022



 Keď píšem tieto riadky,  je už  36. deň vojnového konfliktu (nie 
špeciálnej operácie) na Ukrajine. Už je to toľko... Po prvotnom 
šoku, asi sme sa museli aj štipnúť, že sa nám to nesníva, že tak 
blízko nás môže dôjsť  k niečomu takémuto, po stretnutí s ľuďmi, 
ktorí si celý svoj život zabalia do jedného kufra a utekajú, aby si 
zachránili holý život, sme si zvykli, ako mi to povedal včera jeden 
človek. Nie, nezvykli! A prosím vás, nezvykajme si na to! 
Samozrejme, že za tým je strach a obava (vytesním problém a už 
nie je). Strach je ako oheň - dobrý sluha, ale zlý pán. U niekoho 
prebudí túžbu žiť a pomáhať aj v ťažkých časoch a niekedy 
prebudí sebectvo a egoizmus. Možno je za tým jednoduchá  
túžba prežiť.  Niektorí si kupujú letenky, niektorí radšej vypínajú 
správy, aby nič nepočuli, iní sa zásobujú pre prípad nedostatku 
a  mnohí hľadajú spôsob ako pomôcť.
 Mám radosť zo všetkých ľudí, ktorí hľadajú práve tieto 
spôsoby ako pomôcť. Aj tu u nás - na Svrčinovci. Niektorí ste 
ubytovali ľudí (sú to stále ľudia..), mnohí ste sa zapojili do zbierok, 
ktoré sa konajú tu alebo po celom Slovensku. Uberáte si 
z vlastného majetku, pohodlia dokážete sa uskromniť v mene 
niečoho dôležitejšieho. 
 Isto v našich srdciach a mysliach často zaznieva otázka: „Kde 
je Boh?“ Asi niet v ľudských silách dať odpoveď, ale môžeme sa 
pozrieť na Ježiša a spýtať sa jeho. Myslím si, že jeho odpoveď by 
bola: „Boh je v nich.“ 

  „Čokoľvek ste urobili jednému z týchto mojich najmenších 
bratov, mne ste urobili“ ( Mt 25,31 - 46). 
 Veď v tomto je skutočná podstata Veľkej Noci – v skutkoch 
lásky, vzbudení nádeje a vo viere v Dobro.
 Požehnanú Veľkú noc!
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Farský úrad Svrčinovec

Radovan Čulák, farár

Základná škola Svrčinovec

Apríl to je mesiac ten,
keď do školy nazrieš len. 
No v septembri, veru tak,
bude z teba riadny žiak!

Riaditeľstvo ZŠ 
Svrčinovec

Vás srdečne pozýva 
na zápis do prvého 
ročníka, ktorý sa 

uskutoční
20. a 21. apríla 2022 

od 14:00 do 17:00 hod.
na prízemí v triede 1.A.

K zápisu je potrebné 
priniesť:

- rodný list dieťaťa,
- preukaz poistenca 

dieťaťa
-občiansky preukaz 

zákonného zástupcu
- 20,- eur na zakúpenie 

školských pomôcok. 

Prihlášku na zápis do 
prvého ročníka 
(v papierovej aj 

v elektronickej forme) 
a bližšie informácie 
nájdete na stránke 

školy:

www.zssvrcinovec.sk

Spoznávanie podnikateľov v našej obci

So žiakmi 9.A sme sa osobne vybrali 
navštíviť v rámci predmetu občianska 
náuka ďalšieho podnikateľa. 
Je ním  pán Milan Podolinský. V našej obci 
podniká krátky čas a to  v oblasti gastronómie.
Porozprával nám o úskaliach podnikania v tejto 
oblasti, zvlášť teraz, keď svetom hýbe iba 
jedna téma opatrenia s ňou spojené. Pýtali sme 
sa, či by nemal lepšie podnikať v meste,  
predsa len dedina nemá takú kúpnu silu. Pán 
Podolinský odpovedal, že samozrejme je  to 
risk, ale rád a s  nadšením do toho išiel. Na 
záver dodal, že treba byť trpezlivý, zlepšovať 
sa a klientela bude.

M. Strýčková a žiaci 9.A

TÝŽDEŇ PRIATEĽSTVA

Aj tento rok sa na našej škole konal Týždeň 
priateľstva. Je to akcia, ktorú organizujeme 
pravidelne a ani tento školský rok by sa bez 
nej nezaobišiel. 
Od 7.2.do 11.2.2022  mali žiaci počas 
prestávok možnosť vkladať do valentínskej 
schránky svoje  pozdravy, valentínky .
Pošty sa opäť nazbieralo neúrekom. Niektorí 
žiaci si posielali sladké dobroty, iní písali listy 
a boli aj takí, ktorí napísali pozdravy svojim 
učiteľkám, učiteľom  i zamestnancom školy.
Na Valentína 14. februára  šikovné poštárky 
doručili poštu k adresátom. Dievčatá, ďakujem 
za spoluprácu.

Mgr.A.Kullová, D.Padyšáková

....................................................................................................

Príspevok pána farára
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Základná škola

Lyžiarsky výcvik 

Prvý februárový týždeň roka 2022 patril lyžiarskemu výcviku. 
Každoročný lyžiarsky kurz má za cieľ vzbudiť a prehĺbiť záujem 
žiakov nielen o lyžovanie, ale aj o pohyb na čerstvom vzduchu, 
kladný vzťah k prírode a životnému prostrediu. 21 žiakov 
siedmeho ročníka si tak pod vedením inštruktorov v Oščadnici 
osvojovalo základné vedomosti a návyky jazdy na lyžiach a po-
kročilí lyžiari si zdokonaľovali svoju techniku lyžovania. 

.................................................................................................................................................

Ing. R. Šplháková

Beseda s pánom Ing. Jozefom Ivánkom 

Medzi dôležité témy občianskej náuky v 9. ročníku patria aj 
banky a poisťovne. Oslovili sme p. Ing. Jozefa Ivánka, ktorý nám 
ochotne porozprával o svojej práci v Slovenskej sporiteľni. 
Pracuje ako relationship manager. Vysvetlil ako banky fungujú, 
aké finančné operácie robia, do čoho je vhodné investovať... 
Verím, že žiaci videli jeho nadšenie pre prácu, chuť zdokonaľovať 
sa a možno aj niekoho pre túto prácu do budúcna  nadchol.

Mgr. M. Strýčková

Karneval

Karneval alebo vyučovanie v maskách máme za sebou a musím 
povedať, že dopadlo skutočne skvele. Množstvo masiek 
v triedach, učitelia v maskách, popcorn či cukrová vata prispeli 
k výbornej piatkovej atmosfére. Verím, že podobné aktivity a nápady 
sa stanú súčasťou i našich bežných školských dní. 
Ďakujeme maskám i rodičom za ich prípravu.



viac miznúci hmyz. Vplyvom premeny krajiny na monokultúrnu, 
miznutím lúk a pastvín, urbanizácie, ale napríklad aj popularity 
anglických trávnikov, ubúda čmeliakov, včiel, chrobákov, motýľov 
a ďalších hmyzích druhov. Hmyz je 
dôležitý, nepomáha len opeľovať 
rastliny, je aj pomocníkom v boji so 
škodcami. Je to vlastne taký „eko-
logický“ spolubojovník, a to pre-
dovšetkým vtedy, keď nechceme 
používať chemické prostriedky. 
Poďme preto hmyzích kamarátov 
ubytovať do našich záhrad a vrátiť 
prírode trochu rovnováhy. Je to pa-
rádna zábava pre malých aj veľkých, 
navyše prospešná pre prírodu.
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Základná škola

Predmet – Rodinná výchova 

Dievčatá 9. ročníka zamenili mobily za vyšívanie a podarilo 
sa im zhotoviť obrázok, ktorý si aj zarámovali. Najskôr sa 
trochu obávali, či to zvládnu, ale boli veľmi šikovné a nakoniec so 
svojou prácou spokojné.

Mgr. M. Kullová

.................................................................................................................................................

Postavili sme hmyzí 
hotel 

Postavili sme s deťmi z 2.B trie-
dy hmyzí hotel v areáli školy 
a poskytli sme strechu nad hla-
vou živočíchom, ktorí často ne-
majú kde zložiť hlavu. V tichosti 
môžete s nami pozorovať, ako sa 
u nás majú a navyše pre nás za 
odmenu budú hubiť nevítaných 
záhradných škodcov. Stavba 
a pozorovanie domčeka je skvelá 
aktivita pre celú rodinu.
Domček pre hmyz, alebo ak chcete hmyzí hotel, je nielen krásnou 
záhradnou dekoráciou, ale predovšetkým útočiskom pre stále Mgr. Dana Moravcová

Prípravy na jar v 2.A 

Blíži sa jar a žiaci 2.A si pre našich najmenších obyvateľov 
planéty pripravili krásne miesto na bývanie - "Hmyzie 
domčeky". Vytvorili ich z prírodných materiálov, ktoré si priniesli. 
Konštrukciu im pomohol vytvoriť náš šikovný pán školník 
(Ďakujem   ).Práca ich veľmi bavila a fantázii sa medze 
nekládli...veď posúďte sami...

Mgr. V. Belešová

)

.................................................................................................................................................

Svetový deň vody   

Pri príležitosti Svetového dňa vody v utorok 22. 03. sme si 
pripomenuli tento významný deň rôznymi aktivitami. Zábavu 
a súťaže majú deti veľmi rady. Žiaci  súťažili v pití vody z pohára 
slamkou, fúkali čo najväčšie bubliny z bubli fuku, bežali v rámci 
telesnej a športovej výchovy s umelými fľašami naplnenými 

vodou, hrali s „kolkami“ ...). Vyrábali sme si mydlové bubliny, 
vytvárali kvapky vody s menami. Čítali sme si aké je dôležité vodu 
chrániť a neznečisťovať ju. Diskutovali sme i o význame vody pre 
človeka, o obsahu vody v potravinách, o znečisťovaní vody, o jej 
spotrebe a šetrení.
Vyskúšali sme i filtráciu vody, ako ju upraviť do požadovanej 
kvality. 
V tento deň sme sa zabávali, aktivity si užívali.



Florbal 

V slovenskej zväzovej florbalovej súťaži dosiahli naši doras-
tenci ako nováčikovia neuveriteľné a fantastické 4. miesto po 
základnej časti. Čakajú ich ťažké zápasy v play off, tak im držme 
palce! Na palubovkách nechávajú uplne všetko a sme na nich 
naozaj pyšní. Ďakujeme chlapci za výbornú repre školy i obce.

Mgr. Ján Ligač

Základná škola
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Exkurzia do múzea a knižnice sa mohla 
opäť realizovať... 

Žiaci 5. ročníka  si v múzeu 
pozreli expozíciu kraslíc, 
deti besedovali s historikom  
Martinom Turocim a na zá-
ver si pozreli dokument o ky-
suckých tradíciách.
Azda najväčšou zaujíma-
vosťou bolo, že prvé zdobené 
vajíčka sa našli v druhej po-
lovici 3. tisícročia pred Kr. 
v Prednej Ázii. U nás zdobili 
vajíčka Slovania v 7. storočí. 
V rámci mesiaca knihy sme 
navštívili aj knižnicu, ktorá 
mala taktiež veľký úspech. 

 Monika Strýčková

Deň otvorených dverí v 1.A triede 

Dňa 22. 3. 2022 sa k nám prišli pozrieť budúci prváci - 
predškoláci, ktorí nastúpia už onedlho do školy. Pre budúcich 
prváčikov  si žiaci 1. ročníka spolu s pani učiteľkou pripravili rôzne 
didaktické aktivity, ako napríklad: spoznávanie veľkých tlačených 
písmen, slabikovanie, tvorenie viet podľa obrázkov, prváci sa 
pochválili svojim mladším kamarátom ako sa už naučili čítať, 
písať, počítať, čítali sme mladším deťom hádanky, žiaci súťažili 
v počítaní a pod. Predškoláci si v triede našli aj svojich bývalých 
kamarátoch, s ktorými sa cez prestávky porozprávali, zahrali 
spoločenské hry. Predškolákom sa veľmi páčila trieda, škola, 
vyučovacie hodiny a už sa nevedia dočkať kedy budú chodiť do 
školy. Bol to veľmi pekne strávený deň.

Mgr. Jana Šromovská
.................................................................................................................................................

Čítanie pod nebom – piknik obohatený 
o čítanie 

Vo štvrtok 24. 03. sme si, žiaci 2. B triedy, urobili vonku 
čitateľský piknik. Vonkajšie posedenie  na deke sme si obľúbili 
už ako deti. Každý piknik je pre nás taký menší výlet do prírody. 
Výlet so spolužiakmi, dobrým jedlom a príjemnou náladou. 
Vytiahli sme deky, pikniková 
sezóna sa začala. Vybavili 
sme sa na piknik dekami, 
cestovnými hrami, piknikovým 
jedlom, pitím.
V mesiaci knihy  sme zároveň 
súťažili a riešili čitateľské úlo-
hy. Každá skupina mala svoj 
lístok, na ktorom sa zazna-
menávalo plnenie úloh: nauč 
sa básničku naspamäť, zoraď 
priezviská detských autorov 
podľa abecedy, doplň do slov 
chýbajúce písmená, zoraď 
obrázky z rozprávky Janko 
Hraško v správnej postup-
nosti.
Po absolvovaní všetkých dis-
ciplín, súťažiaci museli pred-
niesť naučenú básničku a až potom sa zaznamenalo poradie 
skupiny. Výsledky sme vyhodnotili a vyhlásili víťazov: Karinka 
Hlubiková a Kristínka Šromovská.
 

 Mgr. Dana Moravcová



Základná škola

Deň učiteľov

25. 3. sa pri príležitosti Dňa 
učiteľov konalo stretnutie 
pedagógov v Krásne nad 
Kysucou, ktorého súčasťou 
bolo oceňovanie učiteľov za 
ich prácu. Aj naša škola sa 
môže popýšiť dvoma ocene-
nými kolegyňami. Martinka 
Kullová, ktorá celý svoj dote-
rajší život zasvätila učeniu bio-
lógie a chémie v našej škole a 
Renáta Šplháková, telocvikár-
ka a biologička sú tie, ktoré si 
tento rok toto ocenenie prevzali 
i zaslúžili.

Blahoželáme obom kolegy-
niam a prajeme im ešte veľa síl 
a úspechov vo svojej práci. 
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Olympiáda v  nemeckom jazyku - krajské kolo: 
Anetka Stráňavová 9.B – úspešná riešiteľka – 8. miesto

Olympiáda v anglickom jazyku – okresné kolo: 
Anetka Vojkůvková 7.B – úspešná riešiteľka – 3. miesto
Karolína Kubicová 9.A – úspešná riešiteľka – 7. miesto

Technická olympiáda – okresné kolo: 
Matúš Jurišta 9.A, Radoslav Cyprich 9.B – úspešní riešitelia 
– 4. miesto

Dejepisná olympiáda -  okresné kolo:
Matúš Fonš 7.B-  úspešný riešiteľ – 4. miesto
Michal Maťko 7.B – úspešný riešiteľ – 6. miesto

Chemická olympiáda – okresné kolo:
Patrícia Kubištová 9.A – úspešná riešiteľka – 3. miesto

Úspechy našich žiakov

Materká škola

Po návrate z vianočných prázdnin nás čakalo v materskej škole 
prekvapenie v podobe darčekov od Ježiška. 

Pred Vianocami sme vyhlásili súťaž o „Najkrajšiu vianočnú 
pohľadnicu“. Pretože boli všetky krásne a výnimočné, rozhodli 
sme sa všetky oceniť. Touto cestou sa chcem poďakovať všetkým 
rodičom, ktorí sa do súťaže zapojili. 
        
Pani riaditeľka zakúpila na zdokonaľovanie edukačného procesu 
nové učebné pomôcky. Deti majú veľký záujem o magickú 
svetelnú tabuľu, čo je novinka vo svete kreativity, umenia 
a terapie. Je to podsvietená tabuľa, na ktorú sa dá kresliť z oboch 
strán.

                                      

Návšteva v MŠ  Vo veľkej obľube sú aj fit lopty a cvičenie na nich, čo zlepšuje 
zmysel pre rovnováhu a správne držanie tela u detí.  
                                                       

Pretože sa blíži obdobie nástupu do 1. ročníka ZŠ, čo patrí medzi 
najvýznamnejšie medzníky v živote dieťaťa, pripravili sme pre 
rodičov informácie týkajúce sa školskej zrelosti. V spolupráci 
s CPPPaP v Čadci sme ponúkli rodičom predškolákov možnosť 
posúdiť vývinovú úroveň detí, čo niektorí rodičia aj využili.
                     
Počas zimných mesiacov sa deti starali o vtáčiky a pravidelne 
dosypávali krmivo do vtáčích búdok, ktoré sme  v jeseni osadili do 
areálu našej školy.
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Pre zlepšenie ochrany životného prostredia je potreba učiť 
budúcu generáciu, ako správne nakladať s odpadom. Práve preto 
sa i naša materská škola zapojila do projektu „Triedim, triediš, 
triedime“.

Vynášanie Moreny je jeden 
zo zvykov, ktorý sa  zachoval 
do dnešných čias a koná sa 
koncom zimy, vyjadruje túžbu 
ľudí skoncovať s chladným 
počasím a privolať teplé lúče 
slnka. Aj my sme 21.3. 
pokračovali v tejto tradícií 
a spoločne sme vyniesl i 
Morenu k rieke Čerňanke, 
kde sme ju zapálili, hodili do 
vody  a tak privolali teplé lúče 
do našej dediny. 

Ako býva zvykom, aj tento rok sa boli naši predškoláci pozrieť na 
svojich starších kamarátov v základnej škole, ako sa im darí 
v prvom ročníku Návšteva sa konala 22.03. v triede pani učiteľky 
Mgr. Janky Šromovskej. 
                                                   

Zápis do materskej školy
Aj touto cestou oznamujeme rodičom, že zápis do našej 
materskej školy prebieha počas celého mesiaca máj. 
Prihlášku, ktorú nájdete na webovej stránke našej školy, 
alebo priamo v budove MŠ po potvrdení  detským lekárom 
doručte  do MŠ.

Keďže sa blíži Veľká Noc, ktorá je najstarším a najvýznamnejším 
kresťanským sviatkom, prajeme Vám veľa radosti, šťastia, 
slniečka a tiež bohatú šibačku! 
                                     

TJ Beskyd

 Kolektív MŠ

 Zdravíme všetkých športových priateľov. Po zimnej prestávke 
sa opäť  začínajú rozbiehať futbalové súťaže, teda ich jarná časť, 
v ktorých našu obec reprezentujú mládežnícke družstvá a to: 
prípravka, mladší žiaci a dorastenci.
 Beskyd Svrčinovec tvorí 50 mládežníkov v rozpätí 7-18 rokov.
 V zimnej prestávke sme sa v rámci možostí /COVID-19/ 
venovali tréningom. Všetky tri mužstvá odohrali alebo ešte 
odohrajú nejaké prípravné zápasy. 
 Naši dorastenci odohrali viacero prípravných zápasov 
s rovesníkmi, ktorí sa pohybujú o 2-3 ligy vyššie ako my. Zápasy 
sa konali v Krásne nad Kysucou, Poľsku a v Čechách. Zvlášť nás 
teší víťazstvo 6:0 nad TJ Slovan  Skalité, ktorých tím hrá o ligu 
vyššie. Naši malí borci odohrali prípravný zápas s Čadcou. 
Výsledok nebol až tak priaznivý, ale naše dievčatá a chlapci  dali 
do toho všetko a ukázali chuť trénovať a bojovať ďalej.

 Pre spestrenie odohrali u nás prípravný zápas dve poľské 
mužstvá Wisla  a Istebná, kde pôsobí ako brankár aj náš šéftréner  
Dominik Poláček. 
 Tu by sme chceli spomenúť a zablahoželať Dominikovi k jeho 
nominácii a k oceneniu, ktoré získal za „Aktívne občianstvo 
a ľudskosť za r.2021“, v kategórii Aktívny mládežník. Organi-
zátorom ocenenia je Rada mládeže Žilinského kraja, ktoré sa 
koná pod záštitou županky Eriky Jurinovej. Sme milo prekvapení 
z diváckej účasti na mládežníckych zápasoch ako aj na pria-
teľskom zápase poľskej ligy.
 V rámci možností sme aj posilnili hráčsky káder, prevažne 
u starších chlapcov, kde poniektorí opustili vyššie ligy s túžbou 
hrať za TJ Beskyd Svrčinovec.
 Klubu bol schválený príspevok od obce, ktorého výdavky sú 
kontrolované obcou a kontrolórkou obce. 
 V týchto dňoch prebieha údržba trávnatej plochy, kde sa robilo 
vyčesanie, prevzdušnenie a hnojenie trávnika. V súčinnosti 
s obcou plánujeme inštalovať zábranné siete za bránami, obnoviť 
pôvodné oplotenie ihriska, ako aj  svojpomocne obnoviť nátery...
Najväčšou prioritou je pre nás okrem iného zavlažovanie ihriska, 
ktoré je už dnes viacmenej súčasťou každého klubu v obciach.
 Záverom by sme chceli opäť poďakovať všetkým rodičom, 
príbuzným našich borcov za pomoc, hlavne  pri doprave na 
zápasy.
 Znova by sme chceli poprosiť a apelovať na niektorých 
občanov, aby neničili náš areál, ktorý vybudovali naši pred-
chodcovia napr. jazdením na bicykloch po trávnatej ploche, 
bezdôvodné stretávanie sa na tribúne a zanechávanie odpadkov, 
ktoré musíme následne vyzbierať. 
 Viete, v porovnaní s inými obcami sme prakticky dvaja až 
štyria, ktorí sa naplno venujú chodu klubu, takže by sme radi 
uvítali akúkoľvek pomoc.
 



TJ Beskyd

SVRČINOVSKÝspravodaj . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .17

 Celú činnosť vykonávame vo svojom voľnom čase, bez 
nároku na honorár, a tí, čo robili pred nami v obci futbal, nám 
potvrdia, že je to na úkor času a rodiny. Ale stojí to za to, lebo to 
robíme pre naše deti a mládež, kde je radosť vidieť, že sa ne-
flákajú ale venujú sa športu.

 V zmysle myšlienky jedného múdreho človeka „Kto nein-
vestuje do mládeže a športovísk, potom investuje do polepšovní 
a liečební“. /nie je to priamy citát/

„ BESKYD DO TOHO!“

                                                    Výbor a predseda klubu TJ Beskyd P.Poláček

DHZ Svrčinovec

 V sobotu 02. apríla 2022 sme oslávili 100. výročie od založenia 
Dobrovoľného hasičského zboru v našej obci. Pri tejto príležitosti 
boli slávnostne otvorené a posvätené čerstvo zrekonštruované 
priestory hasičskej zbrojnice. Medzi hosťami boli zbory zo 
susedných a družobných obcí okresu, ako i z poľskej Istebny 
a českých Mostov U Jablunkova.
 Tejto slávnosti, sa okrem iných pozvaných hostí, zúčastnila aj 
županka Žilinského samosprávneho kraja Erika Jurinová, ktorá 
našim hasičom odovzdala ocenenie zlatý Literas Memorialis. 
„Hasiči, dobrovoľníci, odskúšaní poslednými dvoma covidovými 
rokmi, lesnými požiarmi, inými zásahmi sú pani starostke 

100 rokov od založenia DHZ 
v našej obci

Renátke Majchrákovej vždy naporúdzi. Aj preto sa stala ich 
súčasťou. Darmo raz, príklady tiahnu,“ povedala vo svojom 
príhovore predsedníčka Žilinského samosprávneho kraja.
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Fsk Svrčinka

 Rok 2022 sme začali spoločným koledovaním goralov  
Slovensku a Európe, ktoré sa konalo 6. 1. 2022 o 12.05 na 
viacerých miestach goralských obcí a miest.
Pokračovali sme fašiangovým pochodom masiek cez našu 
dedinu, ktorý sa uskutočnil 25.2.2022. Nakoľko situácia 
a opatrenia vtedy ešte nedovolili hromadné akcie a podujatia, na 
rozhýbanie sa po dvoch rokoch izolácie, sme to zobrali ako dobrý 
štart. Bol to taký nultý ročník fašiangového pochodu v obci. 
Veríme, že sa stane tradíciou a bude súčasťou  ostatkov v našej 
obci. 
 Zdá sa, že „kovidový čas“  je na ústupe a my sa budeme môcť 
stretávať a zaspievať si na podujatiach, ktoré nás čakajú, či už 
v obci, alebo mimo nej. Čakajú nás akcie ako Storočnica našich 
požiarnikov, Stavanie mája, Deň  matiek, Váľanie mája . Tak isto 
máme pozvania od iných miest a obcí. Zúčastňujeme sa na 
prípravách FS v Ochodnici - 50.výročie, taktiež na prípravách 
Osláv zvrchovanosti v Starej Bystrici – 30.výročie. ďalej sme 
dostali pozvanie na podujatie  Goral na gory v Starom Smokovci 
a Podroháčske folklórne slávnosti v Zuberci. 
Po dlhšej pauze opäť rozbiehame aj detskú zložku Svrčinky.
Najviac času venujeme prípravám  50.výročia založenia FS vo 
Svrčinovci, ale o tom budeme informovať postupne.
 Želáme Vám požehnané a milostiplné prežitie Veľkonočných 
sviatkov.

 Vaša FSk Svrčinka

Svrčinovský hájnik

 Vážení členovia LPS Svrčinovec 
 V priebehu mesiaca marec Vám boli doručené obálky 
s výsledkami hospodárenia Lesného pozemkového spoločenstva 
Svrčinovec v roku 2021. Hospodársky výsledok spoločenstva za 
rok 2021 bol vďaka menšiemu poškodeniu lesa, a rastu cien 
dreva oveľa lepší ako ten vlaňajší, čo pocítite aj na Vašich 
výnosoch. Samozrejme nie len vďaka tomu, o výsledok sa 
zaslúžili všetci, ktorí v lese alebo v kancelárii spoločenstva 
pracovali. Osobitné poďakovanie patrí odbornému lesnému 
hospodárovi Ing. Ivanovi Feikovi, odbytárom Ivane Chova-
niakovej a Ing. Andrejovi Hlaváčovi, a vedúcemu kancelárie 
Antonovi Kullovi. 
 Práve prvému menovanému sme položili niekoľko otázok, 
ktoré dlhodobo registrujeme že Vás zaujímajú, trápia, alebo 
dokonca hnevajú v súvislosti s hospodárením v našich lesoch. 
Odpovede nájdete nižšie.
    

Informácie Lesného pozemkového 
spoločenstva Svrčinovec

 Ing. Ladislav Kulla, predseda LPS

Odborný lesný hospodár Ing. Ivan Feik o hospodárení 
vo svrčinovských lesoch

• Ťažíme teraz nejaké stromy?
Áno, nový hospodársky aj kalendárny rok v porastoch pokračuje 

predovšetkým v spracovaní kalamity z minulého roka. Odhadom 
ostalo vyznačenej približne 800 m3 nespracovanej náhodnej 
ťažby.

 • Čo to znamená náhodná ťažba?
Správna otázka. Pomenovanie náhodná ťažba znamená, že ide 
o ťažbu, ktorú musíme podľa zákona o lesoch povinne a pred-
nostne spracovať, pretože ju spôsobujú tzv. škodlivé činitele. Jej 
nespracovanie, najmä v ihličnatých porastoch by spôsobilo vytvo-
renie vhodných podmienok pre rozšírenie a rozmnoženie pod-
kôrneho hmyzu. A následne poškodenie stromov, lesa a znehod-
notenie drevnej hmoty.

 • Ktoré sú tie „ škodlivé činitele“ ?
Na Svrčinovci, kde sú na 95% smrekové porasty je smrek poško-
dzovaný hlavne lykožrútom smrekovým, tiež vetrom a snehom, 
pre jedľu je to vietor, hubové ochorenia a pre borovicu vietor, sneh 
a sucho.

• Ako rozoznáme, či sú stromy poškodené?
V zime je to pri napadnutí lykožrútom väčšinou poznať len podľa 
odlupujúcej sa kôry od kmeňa. Je to ešte poškodenie z neskoršej 
jesene, ktoré sa prejaví pri mrznutí – kôra sa uvoľní od kmeňa. 
Staršiu lykožrútovú kalamitu poznáme z diaľky podľa hrdzavého  
ihličia. V lete, hlavne pri vysokých teplotách sa vývoj hmyzu zrých-
ľuje, takže hrdzavé smreky sa ukážu aj tam, kde ich týždeň pred-
tým nebolo vidieť. Napadnutie hmyzom zblízka je jasné podľa 
hnedých drvín z kôry opadaných pri koreňoch a tiež množstve 
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Svrčinovský hájnik

Úradné hodiny LPS Svrčinovec:

Streda: 10:00 – 15:00 
(kompletná agenda vrátane finančných operácií)

Piatok: 17:00 – 19:00 
(kompletná agenda, konzultácie s výborom a OLH)

Pracovné telefonické kontakty:

Ing. Ivan Feik: - 0904 182 170
 (odborný lesný hospodár) 

Iivana Chovaniaková: - 0911 236 440
 (odbyt a služby)

 
Anton Kulla - 0948 525 542

 (kancelária LSP)
 

www.lpssvrcinovec.sk

opadaného zeleného ihličia. Také stromy treba čo najskôr odstrá-
niť z lesa.

• A prečo sú teda na skládke aj čerstvé stromy – zelené, kde 
žiadne lykožrúty nevidno?

To sú stromy poškodené vetrom a snehom – vývraty, vrcholcové 
zlomy. Na skládke samozrejme nevidno, že boli zlomené, 
vyvrátené. Ale všetky, kým sú v lese, sú riadne vyznačené 
a súhlasy na ťažbu sa hneď po vyznačení zverejňujú na 
www.lpssvrcinovec.sk, kde si každý, kto má záujem, môže 
pozrieť, kde je aká vyznačená náhodná ťažba, a môže si to ísť 
skontrolovať.

• Neprichádzajú vlastníci o peniaze, keď neťažíme zdravé 
a čakáme kým uschnú?

To je opodstatnená pripomienka, cena suchárov je nižšia ako 
čerstvých stromov. V súčasnosti sa už niekoľko, možno aj 10 
rokov na Svrčinovci ťaží len náhodná ťažba. Ako bolo spomenuté, 
to sa aj musí prednostne zo zákona. Strata sa dá znížiť tým, že sa 
napadnuté stromy vyťažia včas, kým nemajú opadanú kôru. 
Vtedy sa aspoň časť kmeňov darí predať ako čerstvé. Nevieme 
odhadnúť, aké bude počasie tento rok. Ale ak bude vývoj 
náhodných ťažieb priaznivý (nízky), je možné že na jeseň 
s písomným súhlasom vlastníkov prikročíme aj k plánovanej – 
obnovnej ťažbe. Najmä v porastoch, kde si to už následná 
generácia stromov akútne vyžaduje.

 • A bude ešte čo ťažiť?

Les odumiera, ťaží sa, ale aj sa sadí a prirastá. Na základe toho sa 
robia štátom schválené Programy starostlivosti o les, ktoré určujú 
ťažbové možnosti. Boli roky, najmä 2016, 2017 kedy náhodné 
ťažby prekračovali ťažbové možnosti spoločenstva. Teraz už tretí 
rok sa nám dôsledným vyhľadávaním a odstraňovaním 
poškodených stromov podarilo dostať ťažbou pod povolené 
ťažbové možnosti. V správe lesného hospodára ktorú ste dostali 
poštou je napísané, že za posledné roky sme „zašetrili“ asi 3400 
m3, ktoré sme vyťažiť mohli.

• Robí sa v lese teraz aj niečo iné ako ťaží?

Áno. Priebežne sa čistia porasty po ťažbe – uhadzuje sa a upaľuje 
haluzina. A podarilo sa nám začať robiť výchovné zásahy 
v mladých porastoch. Volajú sa prečistky. Momentálne sa robia na 
Berkovom Grúni – nad Bohumínskou štrekou a v Kotline. Ak má 
niekto z vlastníkov záujem o tenké kmienky brezy, vŕby, liesky – 
kmene sa nechávajú v celých dĺžkach, môže sa ohlásiť v kance-
lárii a hmota je k dispozícii na vytiahnutie z porastov. A samozrej-
me, pripravuje sa jarné zalesňovanie.

Lykožrútom čerstvo napadnuté stromy majú ešte zelené koruny 
a neopadanú kôru, ich šanca na prežitie je však prakticky nulová.

• V súčasnosti všetko zdražuje a rastie znovu aj záujem 
o palivové drevo

Vlastníci lesa majú tri možnosti ako sa dostať k drevu na kúrenie. 
Zo skládky, samovýrobou v poraste, alebo čistením lesa po ťažbe 
či prerezávke – každé má svoje plusy a mínusy. Treba sa informo-
vať v kancelárii spoločenstva.

Apríl 2022:
Gomola Ján, U Vajdíka
Kreánová Verona, U Hlaváča 
Švancár Vladimír, U Mišov
Stráňava Ján, U Cyprichov 
Šusteková Oľga, U Janka
Strýčková Anna, U Mišov
Viscorová Agnesa, U Hlaváča 
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......

........
.........

..

Jubilanti 2022
Január 2022:
Lipka Miroslav, U Hlaváča 
Fričová Irena, U Kubale
Krellová Štefánia, Závršie – Potok 
Strýčková Emília, U Švoľka 
Mariňáková Agnesa, Závršie 

Február2022:
Birtus Jozef, Zatky 
Jašurek Jozef, U Švoľka
Krehlíková Viera, U Mišov 
Chrastinová Agnesa, U Matiaška 
Viščorová Katarína, Pod bučky a valy 

Blahoželáme!

Matrika 

Mgr. Fonšová, matrikárka obce

Marec 2022:
Budošová Mária, U Kubale 
Habčák Rudolf, U Blažkov 
Kulla Štefan, U Meščky 
Mariňáková Veronika, Závršie 
Jarabicová Verona, U Kubale 
Mariňáková Agnesa, Závršie 
Kvasňovská Mária, Závršie 
Patyková Mária, U Mišov 
Vojkuvková Johana, U Cyprichov 
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Opustili nás v roku 2022
len občania, ktorí majú trvalý pobyt v obci

Mária Hlaváčová
   Verona Pohančeníková

Január:

Pozostalým vyjadrujeme úprimnú sústrasť!

Narodili sa v roku 2022
Január:
Samuel Cyprich
   Amelia Patyková 

Vitajte medzi nami!

Matrika 

Povedali si svoje „ÁNO“ 

2022 
len občania, ktorí majú trvalý 
pobyt v obci

Vladimír Krkoška
Katarína Arendáriková

Marec:

Blahoželáme!

Kristina Gomolová    
   Anna Jurištová
   Júlia Hollá

Február:

Február:
Rebeka Homolová 

Február:
Kamil Cyprich 

Ján Točoň
   Jozef Jurišta
   Alojzia Kubalíková

   Pavol Smržo
   Dominika Nguyenová
   Anton Kuffa
   Iveta Tatarková

Marec:
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